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Protokół Nr ORN.0012.2.3.2018 

posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki  

Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 20 marca 2018 r. 

 
 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczyła Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Burmistrz – Wacław Olszewski, 

 Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska, 

 Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku – Sławomir 

Szerel, 

 Mieszkanka Olecka –  Pani Ś., 

 Mieszkanka Olecka –  Pani G. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Poziom zaspokojenia potrzeb mieszkańców w zakresie dostarczenia wody i odbioru 

ścieków na terenach wiejskich gminy Olecko. 

4. Sprawy wniesione.  

5. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano.  

 

Komisja (obecnych 4 członków) jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.2.2.2018 nie zgłaszano. 

 

Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie wstrzymującym przyjęła protokół  

Nr ORN.0012.2.2.2018 posiedzenia komisji odbytego w dniu 21 lutego 2018 r. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

c) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Olecku; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że wpłynęła skarga, którą złożył Pan T.K. Złożył on dwa wnioski o ustalenie 

prawa do specjalnego zasiłku opiekuńczego w związku z opieką nad matką oraz ojcem. Nie 

otrzymał on takiej pomocy. Warunkiem otrzymania świadczeń jest spełnienie kryterium 

dochodowego, które wynosi 764,00 zł na osobę oraz drugi warunek, czyli sprawowanie stałej 

opieki nad osobą legitymującą się orzeczeniem o znacznym stopniu niepełnosprawności. Pan 

T.K. musiał również uzupełnić wniosek. Usunął braki formalne. Następnie została 

przeprowadzona wizja lokalna. Sprawdzano, czy faktycznie wnioskodawca opiekuje się 

ojcem. Stwierdzono, że pracuje on dorywczo i często przebywa poza domem,  

a ojciec przebywa sam. Wobec powyższego Pani Kierownik podjęła decyzję o nieprzyznaniu 

zasiłku. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

powiedziała, że warunkiem uzyskania zasiłku w związku z opieką nad osobą niepełnosprawną 

jest spełnienie kryteriów: dochodowego, sprawowania faktycznej, bezpośredniej opieki oraz 

zaprzestania pracy. Wnioskodawca jest osobą bezrobotną podejmującą prace dorywcze. 

Żadnych przesłanek do przyznania tego zasiłku nie było, dlatego wydano dwie decyzje 

odmowne. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

dodała, że przy wniosku dotyczącym opieki nad matką nie zostało spełnione kryterium 

dochodowe. Dochód w rodzinie został przekroczony o około 100,00 zł na osobę. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy te osoby są niepełnosprawne. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

odpowiedziała, że tak. Mają one orzeczenia o stopniu niepełnosprawności. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

dodała, że świadczenie byłoby przyznane nie dla osób niepełnosprawnych, ale dla opiekuna, 

czyli syna.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy rodzice skarżącego nie wymagają opieki. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

odpowiedziała, że są to osoby samodzielne. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy rodzice skarżącego korzystają z opieki opiekunów środowiskowych. 
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Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

odpowiedziała, że nie zwracali się z takim wnioskiem do Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. To syn był zainteresowany uzyskaniem świadczenia. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy w czasie wywiadu środowiskowego rodzice potwierdzili to, że nie potrzebują 

opieki syna. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

odpowiedziała, że wywiad jest po to, aby stwierdzić, że do tej pory faktycznie ta opieka była 

sprawowana, by można było przyznać świadczenie. Syn nie sprawuje bezpośrednio tej opieki. 

Podejmuje on prace dorywcze. 

 

Członek Komisji – Zbigniew Jan Aksienionek 

zapytał, czy skarżący mieszka razem z rodzicami. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

odpowiedziała, że trudno jest to stwierdzić. 

 

Członek Komisji – Wiesław Zalewski 

uważa, że ze strony urzędu jest domniemanie, że syn nie sprawuje opieki. Może jak dostanie 

zasiłek to będzie opiekował się rodzicami. W dalszej kolejności można to sprawdzić, zrobić 

jeszcze raz wywiad środowiskowy i gdy okaże się, że opieka nie jest sprawowana, to wtedy 

zabrać zasiłek.  

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

wyjaśniła, że osoba, która pracuje, w związku z opieką nad matką, czy ojcem musi 

zrezygnować z pracy, aby tę opiekę świadczyć. Wtedy zasiłek rzeczywiście przysługuje. 

Jeżeli osoba nie pracuje, nie wiadomo gdzie przebywa, pod adresem zamieszkania ciężko jest 

ją zastać, pomimo wielokrotnych wizyt, to na podstawie tego nie można stwierdzić, czy dana 

osoba sprawuje opiekę nad matką, czy ojcem. Gdyby syn pracował w jakimkolwiek zakładzie 

pracy, złożył wniosek, że chce sprawować opiekę nad rodzicami i w związku z tym rezygnuje 

z pracy, to stanowiłoby przesłankę, aby stwierdzić, że rzeczywiście sprawuje on opiekę.  

 

Członek Komisji – Krzysztof Kempisty 

rozumie, że decyzja odmowna została wydana z przyczyn formalnych. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

odpowiedziała, że tak. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy syn jest zameldowany tam, gdzie rodzice. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

odpowiedziała, że tak. 
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Członek Komisji – Wiesław Zalewski 

zapytał, czy w przepisach jest, że wnioskodawca musi pracować, czy nie. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

odpowiedziała, że musi pracować i zrezygnować z pracy zarobkowej w związku ze stałą 

opieką nad rodzicami. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, ile wynosi kryterium dochodowe na osobę niepełnosprawną. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

odpowiedziała, że 764,00 zł na członka w rodzinie, aby uzyskać świadczenie. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, ile wynosi zasiłek. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

odpowiedziała, że 520,00 zł plus ubezpieczenie, składka zdrowotna. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, co w sytuacji, gdy ktoś nie może podjąć pracy ze względu na to, że sprawuje opiekę 

nad niepełnosprawnymi rodzicami.  

 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich, Zdrowia i Działalności Gospodarczej  

– Ewa Zalewska - Drozd 

powiedziała, że w takiej sytuacji trzeba stwierdzić, czy ta opieka rzeczywiście jest 

sprawowana.  

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, ile razy był robiony wywiad środowiskowy. 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Edyta Truszczyńska 

odpowiedziała, że jeżeli opieka jest sprawowana to nie ma problemu z jej 

udokumentowaniem. Zarówno osoba zainteresowana i osoba starsza mówią, jak ta opieka 

wygląda. Pracownik podczas wywiadu opisuje m.in. wizyty u lekarza, posiłki, sprzątanie.  

Miejski Ośrodek Pomocy jest po to, aby pomóc i jest wiele rodzin, które korzystają z pomocy. 

W tej konkretnej sytuacji wnioskodawcy nie można było zastać pod wskazanym adresem.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku, 

uznając skargę za bezzasadną. 

 

 

e) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko; 

 

 



 5 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że Rada Miejska co roku zobowiązana jest do przyjęcia uchwały w sprawie 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Olecko. Program jest finansowany ze środków z budżetu gminy. Kwota 

zaplanowana na ten cel to 75 000,00 zł. Program dotyczy bezdomnych psów oraz kotów. 

Jeżeli chodzi o koty, to są one dokarmiane. Zgłaszają się niektórzy mieszkańcy, jest 

kupowana karma, aby mogli oni dokarmiać bezdomne koty. Natomiast bezdomne psy są 

wyłapywane, często na zgłoszenia mieszkańców i umieszczane w schronisku w Bystrym koło 

Giżycka, z którym gmina ma podpisaną umowę. Są podejmowane też inne działania m.in. 

edukacja mieszkańców, która dotyczy przede wszystkim uczniów w szkołach. Odbywa się 

chipowanie zwierząt, na które podpisana jest umowa z przychodnią weterynaryjną VET-OL. 

Jeżeli zwierzęta zginą w wypadku komunikacyjnym to firma ta jest zobowiązana do 

uprzątnięcia zwłok zwierzęcia. Środki będą wydatkowane na: 

 wyłapywanie i utrzymywanie zwierząt w schronisku – 50 000,00 zł, 

 chipowanie zwierząt – 2 000,00 zł, 

 edukacja mieszkańców – 2 000,00 zł, 

 zakup karmy dla kotów wolno żyjących – 1 000,00 zł, 

 zapewnienie opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem 

zwierząt – 1 000,00 zł, 

 zabiegi usypiania ślepych miotów – 1 000,00 zł, 

 dofinansowanie kastracji i sterylizacji psów i kotów – 18 000,00 zł. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

powiedział, że nie ma już opłaty za posiadanie psa. W tej chwili nie wiadomo, ile psów jest na 

terenie gminy. Gdyby takie informacje były, to można byłoby więcej psów zachipować i nie 

błąkały by się one.  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że zrezygnowano z tej opłaty, ponieważ była ona niewspółmierna do ilości zwierząt. 

Wpływy z opłaty były w granicach 2 000,00 zł. Trudno jest dokładnie ustalić, ile mieszkańcy 

mają psów oraz ilość tych bezdomnych.  

 

Mieszkanka Olecka – Pani Ś. 

poinformowała, że razem z panią G. po rozmowie z urzędnikiem mają świadomość,  

że zmiana czegokolwiek w programie na tym etapie wymagałaby ponownego zaopiniowania 

przez m.in. weterynarza, koło łowieckie. W związku z powyższym nie będą wnosić żadnych 

zmian. Niemniej jednak na terenie miasta jest wiele osób, które chciałyby czynnie 

współpracować z urzędem przy tych zadaniach własnych w ramach wolontariatu, sugerując 

pewne działania, które mogą przysporzyć korzyści zwierzętom jak i mieszkańcom. Zapoznały 

się z umową zawartą ze schroniskiem Bystry, mają kilka uwag, które zostaną przesłane drogą 

mailową. Warto pewne rzeczy doprecyzować. Pani G. uczestniczyła w szkoleniu, na którym 

otrzymała szereg materiałów. Są one bardzo istotne z punktu widzenia prawa, zwierząt  

i obowiązków gminy. Materiały te również w wersji elektronicznej prześlą pracownikowi 

urzędu. Niektóre rzeczy w budżecie będzie można przyjąć dopiero w latach przyszłych. Warto 

jednak zauważyć potrzebę zorganizowania na terenie gminy, być może we współpracy kilku 

gmin, przechowalni dla zwierząt. Zapytała, czy radni znają umowę z Bystrym i wiedzą jak 

wygląda procedura odławiania zwierząt, jakie są koszty. Gmina płaci przez 12 miesięcy za 

pobyt psa w schronisku i tak naprawdę nie wie, co się dzieje po tym czasie. W tym zakresie 

należałoby sprecyzować kontrolę oraz wzajemne relacje pomiędzy schroniskiem, a osobą 

odpowiedzialną z urzędu. Kolejne kwestie wymagające sprawdzenia i podjęcia działań to 

wolontariat, chipowanie psów i zasady adopcji. W schronisku w Bystrym nie była, ale są 

różne opinie na jego temat.  
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w przeszłości powstał pomysł wybudowania schroniska dla psów w Olecku 

i był jego zwolennikiem. Nie uzyskał wówczas przychylności sąsiednich gmin, ponieważ, aby 

spełnić wszystkie wymagania potrzebna była kwota około 1,5-2 mln zł. Miasta Ełk i Gołdap 

również nie były tym zainteresowane. Kilku radnych jeździło do schroniska w Bystrym  

i było z tej wizyty zadowolonych. Radni nie wnieśli żadnych zastrzeżeń do warunków,  

w których przebywają psy. Niemniej jednak można byłoby zrobić kojec wraz z budami dla 

psów koło siedziby gospodarczej Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej. Dodał, że gmina 

ma prawo do kontroli schroniska. Po wcześniejszym umówieniu się ponownie można tam 

pojechać. Do tej pory nie było żadnych skarg. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że rok ten jest szczególny, ponieważ po raz pierwszy ludzie zaczynają 

interesować się programem. Panie nie są pierwsze. Było parę innych osób i program był 

zmieniany. Umowa, która została przygotowana była sprawdzana i wpłynęły sugestie od 

organizacji pozarządowych, wolontariuszy. Schronisko w Bystrym jako jedyne zgłasza się do 

przetargu. Cena jest dwa razy wyższa niż w zeszłym roku. Schronisko jest kontrolowane, 

przez miasto Giżycko, pod kątem licencji na jego prowadzenie. Właściciel schroniska jest 

Inspektorem Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami. Regularnie, każdego roku, jeździ z psami 

do szkół i spotyka się z dziećmi. Gdyby było coś nie tak, to nie miałoby ono w swoich 

szeregach takiego człowieka. Wniesienie poprawek do uchwały spowodowałoby konieczność 

jej wycofania, a należy przyjąć ją do końca marca. Uwagi mogą zostać przyjęte jako zmiany 

do uchwały. Dodał, że został zakupiony sprzęt dla oleckiej straży pożarnej. Chipowania nie 

można nakazać, ale namawiamy do tego, głównie prowadzimy akcje w szkołach. 

  

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że właściciele psów nie chcą ich chipować.  

 

Mieszkanka Olecka – Pani Ś. 

uważa, że jeżeli właściciel ma zachipowanego psa to wszystko jest w porządku, a jeżeli nie to 

znaczy, że ma coś do ukrycia. Ważna jest edukacja właścicieli psów, ale też trzeba im pewne 

rzeczy umożliwić. Ludzie z różnych względów np. sytuacji rodzinnych, zdrowotnych, muszą 

czasami oddać psa. Jeżeli będziemy szanować ludzi, to oni będą szanować zwierzęta. Trzeba 

zwracać uwagę również na sytuację zwierząt w gospodarstwach. Czasami ludzie nie traktują 

psa jak członka rodziny, ale jak rzecz. 

 

Mieszkanka Olecka – Pani G. 

powiedziała, że w celu zachipowania psa należy zgłosić się do weterynarza. Cztery razy była 

ze swoją suczką w jednej z weterynarii w Olecku, aby ją zachipować. Za każdym razem 

lekarz twierdził, że nie ma czasu i prosił przyjść innym razem. Jeżeli ktoś zgłasza się  

z psem to ,,z automatu” chipowanie powinno być wykonane. Powinien być też zapis, że jeżeli 

przyjeżdża właściciel schroniska do odłowienia psa, to w pierwszej kolejności sprawdza, czy 

pies posiada chip, a nie zabiera psa 50 km od Olecka do schroniska, bo to jest 

przywłaszczenie cudzej własności. Nie ma tego uregulowanego w umowie. W sytuacji, gdy 

jakiś pies błąka się, to policja powinna mieć czytnik chipów, aby mogła sprawdzić, czyj to 

jest pies. Nie jest konieczne wzywanie schroniska, które wystawi fakturę za przyjazd. Czytnik 

kosztuje około 500,00 zł. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

poinformował, że był świadkiem zabierania psów i osoba, która przyjechała miała czytnik  

i sprawdziła psa.  

 



 7 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

stwierdził, że czytnik można kupić. 

 

Mieszkanka Olecka – Pani Ś. 

uważa, że czytnik powinna mieć policja. Ewentualnie można byłoby go przekazać instytucji, 

która formalnie przynależy do urzędu.  

Gratulowała dobrego pomysłu jakim było wykonanie rysunków przez dzieci w ramach 

konkursu „Pies w mieście”.  

 

Mieszkanka Olecka – Pani G. 

poinformowała, że na szkoleniu organizowanym przez Najwyższą Izbę Kontroli w Warszawie 

otrzymała materiały szkoleniowe jak tworzyć program opieki nad zwierzętami bezdomnymi. 

Niezgodne z prawem jest m.in. poszukiwanie nowego właściciela przez schronisko. Gmina 

jest odpowiedzialna za zwierzę bezdomne. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że gmina odpowiada za swoje zadania także poprzez zlecanie ich w formie 

przetargu jednostkom zewnętrznym. 

 

Mieszkanka Olecka – Pani G. 

zapytała, czy jak przyjeżdża pan ze schroniska do szkół, to czy promuje on zwierzęta, które są 

do adopcji. Nie można znaleźć jego działań, a ma on duży odsetek adopcji. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, że gmina płaci przez 12 miesięcy za psa, a po tym czasie, jeżeli nie zostanie on 

adoptowany to pozostaje na utrzymaniu schroniska. Psy są widoczne na stronie Safe Animal. 

 

Mieszkanka Olecka – Pani Ś. 

dodała, że jak pies zostaje złapany, to powinna być informacja, na jakiej ulicy, jaki jest jego 

stan oraz zdjęcie. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy w tym roku powstanie przechowalnia dla zwierząt. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że porozmawia o tym z Prezesem PGK. 

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

zgłosił wniosek, aby Pan Burmistrz wystosował pismo do oleckich weterynarzy mobilizujące 

ich do chipowania psów. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

powiedziała, że w programie jest punkt o prowadzeniu kastracji i sterylizacji zwierząt, ale nie 

ma podanej informacji do kogo można się zgłosić. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że są dwie lecznice, które wykonują zabiegi: Przychodnia Weterynaryjna VET-

OL oraz Gabinet Weterynaryjny ,,Perro § Gato”. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

dodała, że w uchwale napisane jest, że lecznice wykonywać będą jedynie identyfikacje 

zwierząt (chipowanie). 
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Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, że osoby, które będą tym zainteresowane najpierw powinny zgłosić się do urzędu, 

który sprawdzi, czy posiada środki na ten cel, a później pokieruje do odpowiedniej lecznicy. 

Mówi o tym § 4 ust. 3 ,,o terminach zabiegów właściciele psów i kotów mogą uzyskać 

informacje w Urzędzie Miejskim w Olecku w Wydziale Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska”. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

podziękowała paniom za przybycie i przedstawienie swoich uwag. 

 

Innych pytań, uwag ani wniosków do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  

na terenie Gminy Olecko.  

 

 

d) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że Sołtys Sołectwa Zatyki w złożonej skardze wskazał na: 

 brak działań pracowników urzędu na zgłoszenia skarżącego, kilkanaście lat temu,  

w sprawach: 

 wycinki kilkudziesięciu drzew z działki gminnej nr ew. 19, przez Pana H., 

 zaoranie części drogi wewnętrznej nr ew. 19, przez Pana H., 

 brak działań pracowników urzędu zmierzających do przywrócenia przejezdności drogi, 

 brak dbałości Burmistrza o mienie gminne: 

 podjęcie działań zmierzających do likwidacji i sprzedaży części drogi  

nr ew. 19, 

 nie pobieranie opłat za zajęcie pasa drogowego pod prowadzoną działalność 

gospodarczą, 

 celowe zaniechanie działań ograniczających dewastacje drogi. 

Okazał członkom Komisji na mapie przebieg drogi. Była robiona wizja lokalna. Droga 

znajduje się jedynie na mapie i nikt z niej nie korzysta. Nie istnieje ona od wielu lat, również 

na odcinku na terenie Gminy Wieliczki Będąc na spotkaniu zasugerował mieszkańcom, że na 

razie droga nie zostanie zlikwidowana. Wyremontowany zostanie odcinek innej drogi do 

granicy gminy, który da mieszkańcom wsi Zatyk dobry dojazd do wsi Bartki. Jeśli chodzi  

o nielegalną wycinkę drzew, która to miała mieć miejsce kilkanaście lat temu, to nie 

znaleziono w dokumentacji żadnych zgłoszeń, dotyczących wycinki tych drzew. Pracownik 

prowadzący wówczas sprawy w tym zakresie nic takiego nie pamięta. Odnośnie zarzutu nie 

pobierania opłat za zajęcie pasa drogowego, to jest to droga wewnętrzna, która nie ma pasów 

drogowych, więc nie mogła być pobierana opłata.  

 

Członek Komisji – Henryk Markowski 

zapytał, czy mieszkańcy są zadowoleni z tego, że będzie remontowana druga droga. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak, ale również chcą, aby została ta druga droga.  
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Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

powiedział, że na wizji lokalnej pytano mieszkańców, czy potrzebują tej drogi. Powiedzieli, 

że jej nie potrzebują, ale stwierdzili, że kto wie co będzie za parę lat, więc może lepiej jej nie 

likwidować. Sołtys Zatyk uczestniczył w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji, na której powiedział, że gdyby wiedział, że ta droga została  

w październiku okazana, to skargi by nie składał. Zapytany przez Panią Sekretarz, czy 

chciałby wycofać skargę odpowiedział, że nie. Jego skarga nie dotyczy likwidacji drogi, ale 

tego że kilkanaście lat temu ktoś nie dopilnował i nie ukarał nielegalnej wycinki. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

dodał, że czasami nawet sami rolnicy nie wiedzą, że przez ich pole przebiega droga. Gdy 

pojawiły się w Internecie mapy, dopiero wtedy ludzie zaczęli dostrzegać te drogi. Zaczęło się 

więc porządkowanie i likwidowanie dróg, które nie funkcjonują w terenie. Dodał, że zostały 

podjęte działania odnośnie remontu drugiej drogi. Mieszkańcy zgłosili, że jest bardzo stromy 

podjazd na tory kolejowe. Prawdopodobnie również zostanie on zrobiony. 

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Burmistrza Olecka, uznając skargę za bezzasadną.  

 

 

f) zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że dochody i wydatki budżetu gminy zwiększa się ogółem o 216.600,00 zł. 

Dochody: 

 W dz. Różne rozliczenia, w związku z otrzymaną od Ministra Finansów decyzją,  

w sprawie rocznych kwot poszczególnych części subwencji ogólnej, wynikających z 

ustawy budżetowej na 2018 rok, zwiększa się plan części oświatowej subwencji 

ogólnej o 231.670,00 zł. 

 W dz. Oświata i wychowanie zmniejsza się o 15.070,00 zł plan dochodów  

z tytułu dotacji celowych otrzymanych z budżetu państwa na realizację zadań 

wychowania przedszkolnego do kwoty zgodnej z naliczoną przez Ministerstwo 

Edukacji Narodowej. 

 

Wydatki: 

 W dz. Oświata i wychowanie: 

 zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o 73.639,00 zł z przeznaczeniem na 

projekt „Budowa boisk i bieżni przy SP Nr 3 w Olecku”, na wykonanie głównych 

robót po przetargu,  

 zwiększa się plan wydatków bieżących o 461,00 zł na koszty wychowania 

przedszkolnego ucznia Gminy Olecko uczęszczającego do oddziału przedszkolnego  

w SP w Bakałarzewie, 

 W dz. Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej, w planie Szkoły Podstawowej 

im. Marsz. Józefa Piłsudskiego w Gąskach, na realizowanym projekcie  

z PROW W-M pn. „Aktywna Szkoła”, przenosi się plan w ramach wydatków 

bieżących w kwocie 57,13 zł z przeznaczeniem na dodatkowe wynagrodzenie roczne. 

 W dz. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

 wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „zagospodarowanie skweru przy  

ul. Baczyńskiego” z planem 60.000,00 zł,  
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 zwiększa się plan na zadaniu inwestycyjnym „zagospodarowanie terenu przy  

ul. Kolejowej 36” o 70.000,00 zł na zakres zawierający przebudowę i poszerzenie 

dróg wewnętrznych i budowę nowych miejsc postojowych.  

 W dz. Kultura fizyczna, w planie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

w Olecku, wprowadza się zadanie inwestycyjne pn. „wykonanie systemu 

informatycznego (strona internetowa MOSiR)” z planem 12.500,00 zł. Zostania 

wykonana nowa strona internetowa MOSiR-u z możliwością elektronicznej rezerwacji 

obiektów sportowych. 

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2018 rok.  

 

 

a) podziału Gminy Olecko na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że jesienią odbędą się wybory samorządowe. Nastąpiła zmiana ustawy   

w związku z czym nie będzie już okręgów jednomandatowych i należy podzielić gminę na 

nowe okręgi wyborcze - wielomandatowe. Ustawa nakazuje gminom, aby do 1 kwietnia br. 

podjąć uchwały w sprawie okręgów wyborczych. Okręgi wyborcze dzielone są ze względu na 

liczbę mieszkańców w poszczególnych okręgach. Miasto i gmina Olecko ma powyżej 20 000 

mieszkańców. Zostanie podzielona na 4 okręgi wyborcze - 3 w mieście i 1 na wsi. W Olecku 

będzie wybieranych 16 radnych, czyli 1 okręg będzie 6 mandatowy i 2 okręgi  

5 mandatowe. Na terenie wiejskim będzie 1 okręg, gdzie zostanie wybranych 5 radnych. 

Olecko liczy 21 328 mieszkańców. W jednym okręgu wyborczym, w gminach powyżej 

20 000 mieszkańców wybiera się od 5 do 8 radnych. Podzielono liczbę mieszkańców przez 

liczbę radnych i zostało wyliczone tzw. przedstawicielstwo, czyli na jednego radnego wypada 

1 014 mieszkańców, a nie wyborców. W poszczególnych okręgach ustalono następującą 

liczbę mieszkańców i liczbę wybieranych radnych: 

 okręg wyborczy nr 1 - 5844 mieszkańców - 6 radnych, 

 okręg wyborczy nr 2 - 5371 mieszkańców - 5 radnych, 

 okręg wyborczy nr 3 - 4748 mieszkańców - 5 radnych, 

 okręg wyborczy nr 4 - 5365 mieszkańców - 5 radnych. 

Komisarz Wyborczy zaakceptował podział, uzyskano pozytywną opinię.  

 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie podziału Gminy Olecko na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.  

 

 

b) podziału Gminy Olecko na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych; 
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Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że po ustaleniu okręgów wyborczych gmina ma obowiązek podjąć uchwałę  

w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania. Można to zrobić na jednej sesji, ale  

w pierwszej kolejności należy podjąć uchwałę w sprawię okręgów wyborczych. Gmina 

zostanie podzielona na 14 obwodów głosowania, z czego 9 zostanie utworzonych  

w granicach administracyjnych miasta, a 5 obejmie jednostki pomocnicze – sołectwa. 

Poprzednio było 13 stałych obwodów glosowania. Teraz będzie 14, ponieważ został 

utworzony obwód głosowania w Olszewie. Będzie jedna zmiana siedziby obwodowej komisji 

- mieszkańcy Osiedla Lesk nie będą głosować w Nadleśnictwie Olecko, a w I Liceum 

Ogólnokształcącym. Lokal ten jest dostosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych.  

Na terenach wiejskich obwody głosowania będą w miejscowościach: Gąski, Judziki, 

Szczecinki, Olszewo. Natomiast miejscowości: Możne, Imionki, Kukowo, Dobki, Jaśki, 

Rosochackie i Sedranki obwód głosowania będą miały w Szkole Podstawowej Nr 2. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

oznajmiła, że mieszkańcy Imionek i Możnych mogliby głosować bliżej, w I Liceum 

Ogólnokształcącym, a Rosochackich w Szkole Podstawowej Nr 4. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

powiedział, że mieszkańcy tych miejscowości głosują na kandydatów z terenów wiejskich. 

Zawsze tak było, że w Szkole Podstawowej Nr 2 głosowali mieszkańcy tych wsi. 

Rozwiązanie, które zaproponowała radna nie może mieć miejsca, ponieważ byłoby trzeba 

połączyć mieszkańców miasta i wsi, co nie jest możliwe. Stały obwód głosowania powinien 

obejmować od 500 do 4000 mieszkańców. W związku z czym nie można też było utworzyć 

obwodu dla 100 mieszkańców.  

 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie podziału Gminy Olecko na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Poziom zaspokojenia potrzeb mieszkańców w zakresie dostarczenia wody 

i odbioru ścieków na terenach wiejskich gminy Olecko.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Olecku – Sławomir Szerel 

przedstawił informację nt. poziomu zaspokojenia potrzeb mieszkańców w zakresie 

dostarczenia wody i odbioru ścieków na terenach wiejskich gminy Olecko – informacja  

w załączeniu do protokołu. 

 

Komisja podjęła z prezesem spółki oraz z kierownikiem wydziału krótką dyskusję  

o inwestycjach  planowanych w latach następnych, a także na temat zużycia wody i ścieków 

oraz kosztów ponoszonych przez PWiK. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

podziękowała prezesowi spółki za przybycie oraz za przygotowanie i przedstawienie 

informacji. 

 

Na tym punkt zakończono. 
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Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 
 

Pytań ani uwag do spraw wniesionych nie było. 

 

 

Do punktu 5 – Wolne wnioski. 

 

Wniosków w tym punkcie nie zgłoszono. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 Protokołowała           Wiceprzewodnicząca Komisji 

 

     Karolina Kuskowska                       Wioletta Dorota Żukowska 


